
                                            P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  

z posiedzenia wspólnego stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w 
dniu 19 lutego 2015r.

Miejsce spotkania:  sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie.

Wspólne posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie pan
Andrzej Maciejewski.

Porządek spotkania:

1.Rozpatrzenie materiałów przewidzianych  na obrady VI/15 sesji Rady Miejskiej w 
Barczewie, która odbędzie się w dniu 24 lutego 2015r.

W spotkaniu uczestniczą radni – zgodnie z załączoną listą obecności.

Do punktu 1 posiedzenia Komisji.

Pani Halina Bronka – przed rozpoczęciem  posiedzenia chciałabym przedstawić sprawę 
dotyczącą szkoły w Barczewie. 
Zwrócił się do mnie pan Marek Rybczyński z prośbą o zorganizowanie debaty na temat 
powołania w Barczewie niepublicznej placówki oświatowej, która mieściłaby się w małym 
budynku obecnej Szkoły Podstawowej w Barczewie. Publiczna placówka byłaby natomiast
w  dużym budynku szkoły. Klasy szóste byłyby przeniesione do Gimnazjum. Obiecałam 
panu Rybczyńskiemu, że przedstawię to Radzie.
!)Czy jest potrzeba przeprowadzenia takiej debaty?
2)Czy Państwo zaakceptowalibyście  pomysł utworzenie dwóch placówek?

Pani Alina Jakończuk:
-tego nie można by było załatwić  w taki sposób. Myślimy o utworzeniu Szkoły 
ponadgimnazjalnej i pomieszczenia w Gimnazjum będą potrzebne. Przenoszenie klas 
szóstych jest irracjonalne. Myślę, że pan Rybczyński powinien znaleźć sobie inne 
pomieszczenia na realizację  tego pomysłu.

Pan Andrzej Maciejewski:
-uważam, że jest to zbyt poważna sprawa aby to załatwiać w taki sposób.

Pan Lech Nitkowski:
-jeżeli jedynym powodem takich decyzji ma być upadek kronowskiej szkoły to tego tak 
robić nie można. Szkoła Podstawowa dobrze funkcjonuje. Kadra jest dobra. Dlaczego to 
zmieniać? Kurator wcześniej się wypowiadał, że  nie wyrazi zgody na połączenie placówek
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum. Szkolnictwo ma to do siebie, że nie  lubi rewolucji. 
Bezpieczeństwo przede wszystkim. Uważam, że w obecnej chwili bez dokładnego 
zbadania  tematu nie powinno się do tego w takim stopniu podchodzić.

Pani Halina Bronka:
-dziękuję za takie stanowisko i również uważam, że nie należy tego burzyć.

Pan Adam Dowgiałło:
-WFOŚ ogłosił konkurs dla j.s.t  na zakup i montaż  kotłów, kolektorów, dociepleń, 



wymianę okien i drzwi.
Wnioski należy składać do 15 kwietnia 2015r. Wniosek na 30 tyś.zł z 20%  wkładem 
własnym. Wniosek jest bardzo prosty. Służę pomocą.

-drugi wniosek dotyczy postawienia na szlaku kajakowym wiat. Odbyło się spotkanie, w 
którym udział wziął pan Jasiński. Niestety ze skutkiem negatywnym. Można pozyskać
10-20 tysięcy zł. W tym roku jest już za późno. Również służę pomocą.

-jakie są procedury zmiany m.p.z.p. Ludzie zwracają się z wnioskami. Na ulicy Harcerskiej 
(trakt pieszy) przedsiębiorca chciałby postawić  postawić tam zakład. Zatrudniłby ludzi. 
Niestety nie może tego zrobić, ponieważ plan tego  nie przewiduje.

-jakie należy spełnić warunki aby coś postawić na Gruncie na Medal?

Do punktu 19 porządku obrad sesji (VI):

Pani Iwona Nobert-Ćwiek – Zastępca kierownika Wydz. BIOŚ w Urzędzie Miejskim 
przedstawiła wyjaśnienia do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Barczewo.

Pan Kazimierz Kozon:
-czy mogą  być jeszcze  dokonywane zmiany w Studium?

Pani Ćwiek:
-ta zmiana dotyczy tylko 400-setki. W miesiącu maju robione będzie Studium dla całości.
Będzie to wyłożone do wglądu.

Pan Dariusz Jasiński:
-Studium  nie niesie  uwarunkowań prawnych. Tego nie należy łączyć z porozumieniem 
Nikielkowa z ALDES-ą. Jeżeli chodzi o porozumienie to cały czas walczymy z tym aby to 
zagrało pod względem formalno-prawnym. Chcemy to  dopiąć bardzo dokładnie. Całość 
ma być dopięta do poniedziałku. Mam nadzieję, że tak się stanie.

Pan Lech Nitkowski:
-proszę nie łączyć tematów. Gminy  leżące na trasie przebiegu linii 400KW na wniosek 
Aldesy i Skarbu Państwa podpiszą porozumienia i Skarb Państwa  będzie mógł położyć 
nową linię wysokiego napięcia. Gminy mają pomagać w takim stopniu aby ta inwestycja 
mogła być wykonana w 2016 roku.
-zmiany planów muszą być kiedyś wykonane. Poprzednio  wykonane plany były zrobione 
zbyt szczegółowo i dlatego pewnych rzeczy nie można pobudować. Zapisy w planach 
powinny być takie aby Gmina mogła się rozwijać.

Pan Andrzej Moszczyński:
-czy można jeszcze wnosić uwagi do planu – jeśli chodzi o linię 400kW?

Pani Ćwiek Iwona:
-uwagi już są wniesione.

Pan Kirczok (ALDESA) :
-to wszystko (zmiany) wiąże się ze sprawami finansowymi. Wszystkich nie da się 
usatysfakcjonować. Wszystkich roszczeń nie możemy spełnić, ponieważ są zbyt wysokie. 



Niedobrze by było aby Rada Barczewa była stroną w negocjacjach finansowych dwóch 
stron.

Pan Andrzej Maciejewski:
-uwagi już są wniesione i właściwie to mieszkańcy uwag wnosić już nie mogą?

Pan Kirczok:
-są  terminy i procedury i w pewnym momencie terminy się kończą.

Pan Andrzej Maciejewski:
-po uchwaleniu zmian w m.pz.p  -czy jeszcze będzie można wnosić zmiany?

'Pani Ćwiek:
-w przeciągu roku mieszkańcy będą mogli  skarżyć do WSA. Jeżeli Rada nie podejmie 
planu to Wojewoda zrobi to w trybie nadzoru, ponieważ jest to inwestycja celu 
publicznego.

Pan Nitkowski:
-uchwalenie planu nie zamyka roszczeń finansowych.

'Pan Kazimierz Kozon:
-czy ALDESA jest upoważniona do negocjacji?

Pan Kirczok:
-w drodze przetargu wyłonieni zostaliśmy wykonawcą tej inwestycji.

Pan Kozon Kazimierz:
czyli po wykonaniu inwestycji zwijacie państwo żagle i wyjeżdżacie  do Japonii.

Pan Kirczok:
-inwestorem jest Skarb Państwa a  ALDESA  jest wykonawcą inwestycji.

Pan Kozon:
-przy inwestycji wyłączony jest pas 35 m z jednej strony i 35 m z drugiej strny. Czy tam nie
można nic uprawiać?

Pan Kirczok:
-można uprawiać.

Pan Kozon:
-myli się pan, to nie jest zdrowe. Uprawa nie jest bezpieczna.
W gminie Czarnia wprowadzono mieszkańców w błąd. Jedni dostali 35 tysięcy 
odszkodowania za postawienie słupa na ich terenach a inni nie dostali nic.

Pan Maciejewski :
-to nie dotyczy naszej Gminy. Proszę aby pan radny umówił się z pana z ALDES-y na  
posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.

Pan Maciej Zmysłowski z ALDES-y:
-o plotkach możemy mówić. Proszę o dostarczenie informacji kto  dostał i ile.

Pan Bogdan Caruk:



-jak państwo oszacowaliście grunt pani ze Skajbot?

Pan Kirczok:
-szacował to niezależny rzeczoznawca, który wykonał operat. Proponowaliśmy  też tej 
pani aby sama wynajęła rzeczoznawcę, który wykonana na nasz koszt operat. Pani ta 
tego nie chciała zrobić.

Do punktu 9 porządku obrad przyszłej sesji.

Pan Adam Dowgiałło:
-czy jest możliwe prowadzenie na BIP-ie publicznego rejestru umów?

-czy można na nowo  wysłac do przedsiębiorców deklaracji  aby wypełnili na jakiej 
powierzchni prowadzą działalność i dokonać weryfikacji .

Pani Kondratowicz:
-już to robiliśmy i było to niestety na niekorzyść Gminy

Pan Dowgiałło:
wycofuję pytanie.

Pan Dowgiałło:
-na posiedzenie Komisji rozpatrującej  wnioski o przyznanie Anioła Sukcesu przyszedł pan
Oroń i poruszył temat wybijania kanalizacji  na Osiedlu Słonecznym nr 5. Powiedział, że 
był w Urzędzie i jego problem przekazano do Spółki ZWIK i że zastosowana została tzw 
spychologia.

Pan Dariusz Jasiński:
-blok nr 5 na Osiedlu Słonecznym jest w zarządzie pana Szeklickiego i to zarządca 
powinien się tym zająć ale zadzwoniłem do ZWIK-u do pana Kasprzaka i przekazałem aby
ZWIK zbadał sprawę.

Pan Jacek Kasprzak – prezes spółki ZWIK:
-kanalizacja jest to taka instalacja, że się zapycha. Mieszkańcy wrzucają do kanalizacji
rzeczy, których nie powinno się zrzucać do kanalizacji. Jesteśmy służbą działającą  24 
godziny na dobę. Po telefonie pana Jasińskiego pojechaliśmy tam i sprawdziliśmy nasz 
odcinek kanalizacji i tam nie było problemu.

Pan Adam Dowgiałło:
-w dniach od 5 do 7 czerwca 2015r  odbędą się u nas  Ogólnopolskie Mistrzostwa w 
Ratownictwie. Przyjedzie do nas  z Niemiec delegacja. Proszę o opiekę nad nią.

-proszę o wykonanie rozkładów jazdy busów , które wykonują przewóz osób w ramach 
transportu zbiorowego. Czy możemy wpłynąć na przewoźników aby to zrobili?
Czy merytoryczne komisje mogą zająć się tematem gdzie  mogłyby pojawić się przystanki.

Pan Lech Nitkowski:
-Straż Miejska przeprowadza  obserwację w zakresie tego jak jeżdżą przewoźnicy. 
Wzywamy ich i każemy usunąć nieprawidłowości.
Czynimy również obserwacje i badania ile ludzi  z terenów pozbawionych dojazdu będzie 
jeździło np. z Leszna i ile trzeba będzie do tego  dołożyć. W miesiącu marcu chcemy 
zorganizować spotkanie  w tej sprawie.



Pobudowanie  przystanków  - ten problem jest przez nas monitorowany.

Pan Andrzej Maciejewski:
-jeżeli są takie wnioski mieszkańców to podejmiemy  uchwałę o dofinansowaniu takich 
dojazdów.

Pan Dariusz Jasiński:
-rejestr umów publicznych – to wszystko jest ogłaszane na naszym BIP-ie.
Musimy sprawdzić z radcą czy nie będzie to naruszenie informacji handlowej.

Pani Balbina Buras:
-dlaczego w Kronowie, przy drodze wojewódzkiej, nie postawiono drugiej wiaty?

Pan Jasiński:
-musimy to sprawdzić.

Pani Alina Jakończuk:
-mieszkańcy bloku nr 8 zaczepili mnie co z wiatą na przystanku przy ulicy Wojska 
Polskiego. Taka wiata jest potrzebna dla wszystkich mieszkańców Osiedla Słonecznego a 
nie tylko dla 8.

Pan Dariusz Jasiński:
-o „8” pamiętamy.

Pani Alina Jakończuk:
-prośba o remont chodnika prowadzącego do przychodni, który jest w opłakanym stanie 
podobnie jak chodnik prowadzący do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.
Obydwa chodniki są bardzo uczęszczane i ich stan powoduje  niebezpieczeństwo dla ich
użytkowników.

Pan Andrzej Maciejewski:
-złożonych zostało 5 interpelacji. Otrzymałem odpowiedź tylko na jedną.

Pan Kazimierz Kozon:
-ja na swoją odpowiedź poczekam bo chciałbym aby była pełna.

Pan Andrzej Maciejewski:
-wpłynął wniosek o podniesienie diet dla sołtysów . Przy podwyżce o 200zł z budżetu 
musimy przeznaczyć więcej rocznie o 84 tysiące zł. Czy my we wpływach znajdziemy 
takie pieniądze?

Pani Dorota Kondratowicz:
-myslę, że ta propozycja pojawi się na marcowej sesji.

Pan Andrzej Maciejewski:
-proszę panią skarbnik i kierownika wydziału organizacyjnego o zasięgnięcie informacji 
jakie są diety dla sołtysów  w gminach sąsiednich i w naszym województwie.

Pan Adam Dowgiałło zadał pytanie jak ma postąpić mieszkaniec Barczewa, który jadąc 
ulicą Traugutta urwał w swoim samochodzie misę olejową.

Pan Dariusz Jasiński wyjaśnił sposób postępowania w takim przypadku.



Do punktu 10 porządku sesji:
Pan Złotkowski – dyrektor MOPS w Barczewie – udzielił Radzie wyjaśnień  w sprawie 
skargi złożonej na MOPS  w Barczewie.

Pani Dorota Kaczorowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – poinformowała Komisje,
że sprawa ta omawiana była, przy udziale skarżącej na posiedzeniu Komisji Rewizyjne.

Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu wszystkich faktów dotyczących sprawy proponuje
uznać skargę za bezzasadną.

Pan Kozon Kazimierz dodał, że zadłużenia komornicze, które posiada skarżąca nie mają 
wpływu na wysokość dochodów rodziny skarżącej.

Do  punktu 23 porządku sesji:
Pan Adam Dowgiałło proponuję w § 3 stawki:
1)30zł
2)16zł
3)25-27zł
4)16zł

Pan Krzysztof Zdziarstek:
-opinia pani Anny Krawczyk (radca prawny) mówi, że zapis §8.1 świadczy o nierównym 
traktowaniu podmiotów i proponuje go usunąć.
Propozycja jest również taka aby do §7 dodać ust.2 i ewentualny 5 zmniejszeń.

Pan Dariusz asiński:
-stawki są do uchwalenia przez Radę. Pani Krzwczyk mówi, że przy tym zapisie (§8.1)
Wojewoda może nam to uchylić.Ja to wyjaśnię do sesji.

Pan Zdziarstek:
-pani skarbnik planując dochody brała pod uwagę stawkę 200zł. Trzeba się zapytac 
skarbnika o konsekwencje budżetowe.

Pan Andrzej Maciejewski:
-marszałek przesłał nam uchwałę w sprawie  ostatniej mili? Czy  to trzeba łączyć?

Pan Dariusz Jasiński:
-jeśli to jest ujęte w jednej uchwale  to jest czyste i przejrzyste. Urząd Marszałkowski 
patrzy wycinkowo, my patrzymy całościowo.

Pan Krzysztof Kacprowicz:
-uchwała była 2- krotnie zaskarżana do WSA w Olsztynie. Podobnie uchwała powiatu. Ja 
również zaskarżyłem tą uchwałę. W mojej ocenie opinia pani prawnik jest nieprawidłowa. 
Od 3 lat chodzę koło tej uchwały, ponieważ ona hamuje moją działalność. Sąd  odrzucił 
moją sprawę tylko i wyłącznie z przyczyn proceduralnych. Jeżeli państwo uchwalicie 
nowe, niższe stawki to to nie będzie  działało wstecz i nie wpłynie na wysokość wpływów 
do budżetu, ponieważ podmioty płaciły będą tyle na ile lat była wydana decyzja w stawka 
obowiązujących przy wydawaniu tej decyzji.
Proponuję aby uchwalić takie stawki aby lokować to w poboczach:
-15zł pobocza i rowy w terenach zabudowanych;
-10zł      „             „     w terenach niezabudowanych



-chodniki i ścieżki   -   25zł
-zajęcie jezdni   -   50zł

Proszę również o informacje czy ja muszę płacić za przyłącz, które idą do mojego domu.

Pan Jarosław Bonus – jestem za   propozycją obniżenia tych stawek.

Pan Dowgiałło – jestem za propozycją pana Bonusa.

Pan Zdziarstek:

-uważam, że stawki należy obniżyć ale nie należy bazować tylko i wyłącznie na propozycji 
przedsiębiorcy.

Pan Lech Nitkowski:

-Urząd Marszałkowski postawił szafki  a teraz każą nam podjąć uchwały. Moją rolą jest 
bronić budżetu gminy a przedsiębiorcy aby bronić swojego budżetu. Rolą nas wszystkich 
jest dbałość o to aby gmina się rozwijała. Proszę Radę o obniżenie stawek ale nie należy 
tłumaczyć tego tym, że będzie ogromny bum. Proszę państwa o cierpliwość. 
Przeanalizujmy to tak aby miało to ręce i nogi.

Pan Dariusz Jasiński:

-proponuję to przekazać jeszcze na komisje. Wnioskuję o zdjęcie tego z porządku i o 
spotkanie w tej sprawie w większym gronie.

Pan Bogusław Matłoka:
-jestem za tym aby to zdjąć z porządku obrad VI/2015 sesji. Proszę aby burmistrz 
zaproponował zdjęcie tego punktu na początku obrad sesji.

Do punktu 11 porządku sesji:

Pan Adam Dowgiałło podziękował dla pani przyjmującej wnioski do GKRPA. Zadał również
pytanie czy wnioski mogą być rozpatrywane  w formie takiej jak konkurs ofert i czy to 
można umieścić na BIP-ie.

Pan Jarosław Złotkowski – GKRPA jest ciałem społecznym. Można się zastanowić nad 
tym aby te informacje szerzej docierały do osób zainteresowanych. Na posiedzeniu komisji
rozważymy tą kwestię.

Do punktu 16 porządku sesji

Pani Hanna Chyżyńska udzieliła wyjaśnień do projektu uchwały.

Pan Andrzej Maciejewski:
-myślę, że w umowie z rodzicami powinno być dopracowane wiążące zobowiązanie 
rodzica do  wnoszenia tych opłat.



Do punktu 17 porządku  sesji.

Pani Zalewska-Wójcik – Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska była w terenie.
Proponujemy zmianę uchwały z grudnia ubiegłego roku. Jest to związane z budową linii 
elektroenergetycznej 400kW. Wstępne  ustalenia w sprawie wysokości kwoty  nabycia 347
m zostały ustalone. Stąd ta zmiana.

Do punktu 18 porządku sesji

Pan Bogdan Caruk – nieruchomość położona jest  w Lamkowie. Stowarzyszenie „Wrota” 
wystąpiło  o zakup tej nieruchomości. Komisja do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych
była w Lamkowie i oglądała nieruchomość, która jest w bardzo złym stanie. Komisja stoi 
na stanowisku aby nieruchomość tą sprzedać dla Stowarzyszenia z zastosowaniem 99% 
bonifikaty.

Pan Andrzej Maciejewski – co z terenem?

Pani Zalewska-Wójcik – jest to niewielki teren i tu są wzajemne służebności i one będą 
ustalone.

Pan Adam Dowgiałło – uważam, że powinniśmy to sprzedać za 1% wartości dla 
Stowarzyszenia „Wrota”.

Do punktu 20 porządku sesji

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Krzysztof Zdziarstek. Uchwała nie wnosi 
nowych opłat. Jest to związane ze zmianą przepisów.

Do punktu 21 i 22 porządku sesji

Pan Andrzej Maciejewski – konieczność zmian tych uchwał związana jest z tym, że 
wybrani zostali nowi Sołtysi w naszej gminie.

Do punktu 24 i 25 porządku obrad sesji.

WPF  i  zmiana budżetu.

Pani Alina Jakończuk:
-miesiąc temu przekazywaliśmy 100 tysięcy do ZWIK-u, które przeznaczone były dla 
Osiedla Domków Jednorodzinnych. Dlaczego teraz z tej sumy zabieramy 70 tysięcy zł.
Dlaczego tak szybko reagujemy na wnioski Komisji Finansów Publicznych? Mnie się to nie
podoba. Wszystko z miasta jest zabierane.

Pan Lech Nitkowski:
-w tej chwili nie ma środków pozabudżetowych aby uruchomić ten projekt.

Pan Jarosław Bonus:



-to dlaczego te środki nie są przeznaczone na Osiedle Domków Jednorodzinnych na inne 
zadanie a przeznacza się je  na budowę wodociągu w Jedzbarku do jednego 
gospodarstwa na kolonii. To nie jest w porządku.

Pan Maciejewski:
-na Komisji Finansow Publicznych rozmawialiśmy na temat czy można znaleźć środki na 
sporządzenie tych map nie zabierając środków z domków jednorodzinnych. Komisja  
jednogłośnie postanowiła o   zabraniu tych środków z osiedla domków w Barczewie.

Pan Jarosław Bonus:
-wnioskuję aby te środki pozostały na Osiedlu Domków Jednorodzinnych w Barczewie a 
środki w wysokości 70 tysięcy zł proszę znaleźć gdzie indziej.

Komisje zakończyły wspólne posiedzenie.

Protokółowała:
B.Kwapis

                                                                          Przewodniczący
                                                                          Rady Miejskiej
                                                                          Andrzej Maciejewski


